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Innledning 
 
Alle kommuner og fylkeskommuner skal opprette ungdomsråd. 

Ungdomsrådet er et rådgivende medvirkningsorgan i kommuner og fylkeskommuner. Hver 
kommune og hver fylkeskommune skal opprette et ungdomsråd eller annet 
medvirkningsorgan for ungdom, dette kravet følger av kommuneloven § 5-12. 

Alle saker som gjelder ungdom skal forelegges ungdomsrådet. Rådet kan også ta opp saker 
på eget initiativ. Formålet med ungdomsrådet er å bidra til å sikre en bred, åpen og 
tilgjengelig medvirkning i saker som gjelder ungdom. 

Årsmeldingen for ungdomsrådet var oppe som sak og gjennomgått 01.02.2023.  

 

REGLEMENT FOR HUSTADVIKA UNGDOMSRÅD 
VALG OG SAMMENSETNING 

a) Ungdomsrådet skal ha 9 medlemmer, 4 varamedlemmer, 1 fra kommunestyret som 
observatør og 1 fra administrasjonen som sekretær (ikke stemmerett). 

b) Rådet skal være representert av begge kjønn og ha en viss aldersspredning, slik at 
rådet blir mest mulig representativt for ungdommene i kommunen. 

c) Elevrådslederne har møterett, men ikke stemmerett i ungdomsrådet. Elevrådslederne 
skal ha innkalling og referat fra møtene. 

d) Ungdommer bosatt i Hustadvika kommune i alderen 13-20 år kan stemme ved valg. 



e) Ungdommer bosatt i Hustadvika kommune i alderen 13-18 år kan stille til valg. 

f) Elever fra både ungdomsskoler og fra videregående skole skal være representert i 
ungdomsrådet. Dersom dette ikke er innfridd etter vanlig stemmetelling skal det foretas 
alderskvotering, slik at ungdomsrådet har minimum en representant fra 
ungdomsskole/videregåendeskole. 

g) Det skal være minimum to representanter av hvert kjønn i ungdomsrådet. Dersom 
dette ikke innfris etter vanlig stemmetelling, skal det foretas kjønnskvotering. 

h) Representantene blir valgt i september. Alle blir innvalgt for to år. Halve 
ungdomsrådet er på valg hvert år. 

i) Ungdomsrådet konstituerer seg selv. Leder og nestleder blir valgt mellom 
ungdomsrepresentantene hvert år. 

j) Det sittende ungdomsrådet har ansvar for å gjennomføre valg sammen med sekretær 
fra kommunen. Ungdomsrådet har ansvar for å informere om oppgaver, muligheter og 
forpliktelser som ligger i det å være medlem i ungdomsrådet, samt muligheten til å stille 
til valg. Informasjonen skal gis ved ungdomsskoler, Fræna videregående skole og på 
ungdomsrådets egen digitale forum. Ungdomsrådet skal også innhente navn på 
kandidater som stiller til valg og sende denne til sekretæren. 

k) Medlemmer av ungdomsrådet som ikke er på valg skal være med å ta imot og telle 
stemmer valgdagen. 

FORMÅL 

a) Være et talerør for ungdommen i Hustadvika kommune. 

b) Høringsorgan i kommunale saker som vedkommer ungdom. 

c) Bidra til gode oppvekstsvilkår for ungdommen. 

d) Påvirke i saker som vedkommer ungdom. 

e) Øke engasjement i ungdomsgruppa. 

MØTE 

Leder i samråd med nestleder og sekretær bestemmer møte ut ifra en vurdering av 
behov. Sekretæren fra kommunen har ansvar for innkalling. Rådet kan gjøre vedtak, når 
minst halvparten av representantene er tilstede. Sekretær fører protokoll/møtebok. 
Sekretær har ansvar for at protokoll/møtebok blir sendt ut til 
medlemmer/varamedlemmer, og andre aktuelle parter. 

Det må søkes om permisjon fra vervet, om en ikke kan være med. Om en ikke kan stille, 
må en ha en gyldig grunn for dette. Ved fravær må dette meldes fra om i god tid til 
sekretær. 

 



ARBEIDSOMRÅDE 

a) Ungdomsrådet skal få tilsendt alle saker som gjelder barn og unge, oppvekstsvilkår og 
andre saker av interesse. Dette skal utføres av sekretæren for rådet. 

b) Sekretæren utpekes av kommunedirektøren. 

c) Ungdomsrådet kan på eget initiativ ta opp saker. 

d) Ungdomsrådet har talerett i kommunestyret og utvalg 

ÅRSMELDING 

Rådet skal hvert år utarbeide årsmelding som skal legges frem for kommunestyret. 
 

Sammensetning av Ungdomsrådet  
 
Rådet har 9 medlemmer.  
 
Rådet er valgt etter skolevalg rundt på skolene, hvor det var førende at alle skolene skulle bli 
representert. Tidligere årene, 2020 og 2021 har en ansett grunnen til sent valg/konstituering av nytt 
styre, var sammenslåingen. En har nå innsett at det er logistikkmessig umulig å få til valg innen 
september som delegeringsreglementet tilsier – Da skolene ikke rekker å elevrådsvalg og komme i 
gang innen da. Derfor har ungdomsrådet i Hustadvika foreslått å endre rutinene her, og 
valg/konstituering skjer i januar, og styret følger kalenderåret, ikke skoleåret. Dette i tråd med andre 
hvordan andre kommuner også gjør prosessen i fylket.  

Det har blitt søkt om fritak fra Lea Sunde Gaikonen, som ble erstattet med: Karla Zerlina Rødseth 
 

FØLGENDE REPRESENTANTER BLE VALGT TIL Å SITTE I UNGDOMSRÅDET 2022.  

Skole Representant Valgperiode 

Bud barne og ungdomsskole Karla Zerlina Rødseth 2021/2023 

Eide Ungdomsskole Emil Krakeli Herskedal 2022/2024 

Eide Ungdomsskole Jonatan Huanca Husveg 2022/2024 

Fræna Ungdomsskole Guro Flatmo 2021/2023 

Fræna Ungdomsskole Tora Angelica Olsen Eidem  2022/2024 

Hustad barne og ungdomsskole Jørgen Vatne 2021/2023 

Julsundet Ungdomsskole  Michael Bringslid 2022/2024 

Hustadvika videregående  Markus Aas Aure   2021/2023 

Romsdal Videregående Nelly Bjerkeseth Gjendem 2022/2024 



   

Politisk representant Edith Risvik Øyen 2020/2024 

   

Vara, Eide Ungdomsskole Julie Gedde-Dahl 2020/2024 

Vara, Fræna Ungdomsskole Vincente Alonso Guerrero Lizma 2020/2024 
Vara, Hustad barne og 
ungdomsskole Bjørgmundur Steinar Vignisson  2020/2024 

Vara. Julsundet ungdomsskole Anne Marte Røshol 2020/2024 
 

Rådet vil nå sitte ut kalenderåret, nytt valg vil skje før jul, og konstituering første møtet i januar.  

 

Møter og saker i 2022 
 

Rådet har hatt 5 møter i 2022 
Det er mulig å klikke på møtedatoene under for å se sakspapirene.  
 

01.03.2022 Link til innkalling og møteprotokoll 6 

18.05.2022 Link til innkalling og møteprotokoll 5 

21.09.2022 Link til innkalling og møteprotokoll 8 

01.10.2022 Link ikke tilgjengelig enda.  5 

22.11.2022 Link til innkalling og møteprotokoll 7 

 

Saker som har vært oppe til behandling i 2022:  
 
Saker til behandling:  

• Rådet har hatt 32 politiske saker oppe til behandling. Derunder: 
o gitt 5 høringer.  
o hatt minst 7 orienteringer. 

Politiske saker:  

• Etablering av ungdomsgruppe ved Frisklivssentralen 
• Oppstart/dialogmøte med ny ungdomskoordinator 
• Revidering av delegeringsreglementet - De tre kommunale rådene 
• Planlegging av elevrådssamling 
• Konstituering av nytt styre 
• Lage møte/aktivitetsplan for høsten 

https://prod01.elementscloud.no/publikum/921133642/DmbMeeting/287
https://prod01.elementscloud.no/publikum/921133642/DmbMeeting/292
https://prod01.elementscloud.no/publikum/921133642/DmbMeeting/294
https://prod01.elementscloud.no/publikum/921133642/DmbMeeting/296


• Læremidler i grunnskolen i Hustadvika 
• Hustadvika kommune sin klimaplan 
• Handlingsplan selvmord 
• PS 5.2021, flyktningesaken.  

 

Eventuelt 

• Fokus på egentrening i skolen 
• Mye arbeid mot elevrådene 
• Psykisk helse, derunder MOT, helsesøstertilbud og rus.  
• UKM, ung kultur møtes 
• Den nye ungdomsklubben, Hubn i Elnesvågen 
• Ungdomsarrangementer i kommunen.  

 

Høringer de har uttalt seg på:  

• Høring, Interkommunal sjøarealplan for Aukra og Hustadvika kommune 
• Høringssvar til Helse og velferdsplanen 
• Høring Oppvekstplanen 
• Høring Klimaplan 
• Høring Handlingsplan for forebygging av selvmord og selvskading i Hustadvika kommune. 

Orienteringer de har hatt i ungdomsrådet:  

• Status den nye Kulturskolen i Elnesvågen med kulturskoleleder Randi Anita Dale.  
• Politikeropplæring og orientering/forventninger til vervet 
• Kommunalsjef Siv Hjellnes har orientert om læremidler i skolen.  
• Kommunalsjef Lage Lyche har hatt workshop og orientering om Miljøplanen.  
• Folkehelsekoordinator Ellen Krakeli har hatt workshop og orientering om Handlingsplan for 

forebygging av selvmord og selvskading i Hustadvika kommune. 
• Linn Hege Andersen fra Familiens Hus har orientert om det å være støttekontakt. 
• Besøk og orientering fra representant fra ungdomspanelet Reidar Andre Heilevang 

 
 

Annet arbeid:  

• Ungdomsrådet sendte to representanter til Møre og Romsdal fylkesting for ungdommer.  
• Leder Marcus Aas Aure og nestleder Guro Rørseth Flatmoen deltok på kommunestyremøte 

8. desember 2022 og brukte ungdomsrådets talerett. 
• Nestleder Guro Rørseth Flatmoen og Emma Brun Høvik deltok på 8 mars markering i 

Elnesvågen og holdt tale.  
• Leder Marcus Aas Aure deltok på workshop på Hustadvika videregående i regi av Hustadvika 

vikas kommunestyrerepresentanter, «Demokrati og medborgerskap».  
• Leder Marcus Aas Aure og nestleder Guro Rørseth Flatmoen holdt 17 mai tale ved Hustadvika 

kommunes festforestilling.  



• Rådet arrangerte en elevrådssamling for alle ungdomsskolene i kommunen. Med de var de 
voksne elevrådskontaktene også invitert. Les artikkel om dagen på kommunens hjemmeside.   
Møte mellom elevrådene og Hustadvika ungdomsråd - Hustadvika kommune 

o Kommunedirektør Per Sverre Ersvik var på møtet, og orienterte litt om hvordan en 
kommune fungerte.  

o Ordfører Tove Henøen var også på møtet og orienterte litt om hvordan politikk 
fungerer i en kommune.  

o Ungdomskoordinator Sandra Dyrhaug var tilstede, og det ble hold workshop for 
etablering av de nye ungdomsklubben i Elnesvågen. Hvorav det var 
navnekonkurranse, design ønsker for klubben og innholds forslag.  

o Politisk møtesekretær Emelie Holden holdt politikeropplæring for ungdommene, og 
gikk mer i dybden hvordan ungdomsrådet fungerer, plikter og rettigheter, osv.  

o Det ble også holdt et eget møte for elevrådskontaktene med politisk møtesekretær 
hvor en drøftet videre samarbeid og års hjul.  

 

BILDE FRA ELEVRÅD OG HUSTADVIKA UNGDOMSRÅDSSAMLINGEN 2022.  

 

Vurdering av Ungdomsrådet – Ord fra rådets leder 
Ungdomsrådet har i løpet av 2022 hatt 5 møter. I år har vi prioritert å etablere god kommunikasjon 
med elevrådene rundt om i kommunen og deres kontaktpersoner. Det mener vi er naturlig for å 
forsikre god ungdomsmedvirkning. Derfor inviterte vi i juni alle elevrådene ved ungdomsskolene i 
Hustadvika til et felles møte med oss i ungdomsrådet, hvor vi tok imot innspill og lyttet til hvilke 
utfordringer ungdommene har. Denne elevrådssamlingen synes vi ble en stor suksess, og derfor har 
vi lyst til å gjøre dette til en tradisjon hos oss og blant elevrådene. Men som alltid finnes det alltid 
forbedringspotensial, derfor kommer vi til å jobbe mye med dette i 2023. 

https://hustadvika.kommune.no/aktuelt/mote-mellom-elevradene-og-hustadvika-ungdomsrad.42829.aspx


I årsmeldingen for 2021 skrev vi at målene for 2022 var blant annet å jobbe for etableringen av 
ungdomsklubben i Elnesvågen, få bedre kontakt med elevrådene og ikke minst sørge for at ungdom 
prioriteres i budsjett- og handlingsplaner. Vi forstår at Hustadvika må bruke sparekniven under 
budsjettprosessene, og derfor har vi jobbet mye med å formidle hva som hvertfall ikke burde kuttes. 
Ved å kontakt med elevrådene, kan vi med trygghet si at vi har formidlet mye av det ungdommen i 
Hustadvika mener. Ikke minst er vi glad for at vi får gehør for det vi sier. Jeg som leder opplever 
stadig vekk at vi blir oppfordret til å utfordre både ansatte i kommunen og politikerne – av d Ellers 
fikk vi og representanter for noen av elevrådene i Hustadvika være med på en workshop om hvordan 
det som ble Hub’n skulle være. Vi er utrolig glad for at vi får gehør for det vi sier. Vi opplever til stadig 
at vi også blir oppfordret av både ansatte i kommunen og politikere til å utfordre dem  

Videre vil jeg påpeke viktigheten av at vi i ungdomsrådet kjenner hverandre utenfor de litt 
alvorspregede ungdomsrådmøtene. Det har vi hatt større fokus på det siste året, men det blir også 
en prioritet i det kommende året. Da jobber vi bedre og kommer fram til gode forslag på en god 
måte.  

Til slutt vil jeg oppfordre både politikere og kommunale ansatte til å ta kontakt med ungdomsrådet 
om det er noe man lurer på eller ønsker forslag til, eller bare vil komme for å gjøre seg kjent med 
ansiktene bak møteprotokollene og høringssvarene.  

Med vennlig hilsen 
e 
Marcus Aas Aure 
Leder i Hustadvika ungdomsråd 

 

Vurdering av Ungdomsrådet – Ord fra rådets sekretær 
Mye av det samme som for 2021, kan sies for 2022. Hustadvika Ungdomsråd er bestående av en 
svært engasjert gjeng. Som rådets sekretær er det enda mer en kan gjøre for å tilrettelegge og gjøre 
rådets arbeid enda bedre, men med prøvelse og erfaring er vi kommet langt for å etablere gode 
rutiner og årshjul for Hustadvika ungdomsråd.   

Fremdeles ønsker en gjerne mer saker, og at saker er enda mer tilrettelagt for ungdomsrådet. Men i 
2022 har saksbehandlere vært svært dyktige på delta på møtene, fremlagt sakene og holdt 
dialogorienteringer om sakene.  

Etter å ha spilt inn at ungdomsrådet har mange tanker som ville krevd penger, er det gledelig at 
ungdomsrådet for 2023 har fått 25 000 kroner i årsbudsjett til arbeid de ønsker.  

Et annet element som er krevende vært for rådet, er å finne gode møtetidspunkt. Hovedgrunnen er 
som nevnt at ingen har sertifikat, og dermed er avhengig av buss. Og det er utfordrende for et råd 
bestående av ungdommer fra hele kommunen, i tillegg som også går skole på Julsundet og Molde å 
finne tid som korresponderer med buss. Dette begrenser ofte møtene, for å unngå at ungdommen 
skal miste for mye skoletid, og det er ikke alltid en rekker like godt gjennom sakslisten. For deler av 
2022, og faktisk 2023, er det så vanskelig å finne gode møtedatoer – At enten politisk observatør 
eller sekretæren må skysse noen av ungdommene ene veien, eller leie taxi.  

Ellers har vi også jobbet hardt for et godt arbeidsmiljø i rådet. Når halve rådet blir byttet ut årlig, kan 
det være krevende å få bli kjent med hverandre, og sammen skape det gode samarbeidsmiljøet vi så 
gjerne ønsker. Derfor er nå bestemt, at det legges opp til mye mer sosialt, hvert møte startes med 



felles måltid, og det skal årlig gjennomføres snarlig etter ny konstituering en sosialkveld for hele 
rådet, inkludert vara – for å bli kjent å skape samhold.  

Evaluering av 2022s planer og fokusområde.  
 

• Etablere bedre kontakt med elevrådene.  

Hustadvika ungdomsråd ønsker å representere all ungdommen i Hustadvika, og da må vi snakke med 
de forskjellige elevdemokratiene rundt om på skolene. Vi har nå kontinuerlig kontakt med 
kontaktpersonene for elevrådene, og flere som er i elevrådene vet om oss. Men det tar tid å forankre 
ungdomsrådet som et organ som skal være til nytte for elevrådene. Dette kommer også til å være et 
mål i 2023. 
 

• Være med å sørge for etablering av ungdomsklubb Elnesvågen og dens utforming.  

Ungdomsrådet har interessert seg for ungdomsklubben i Elnesvågen (Hub’n). Vi har hatt besøk av 
ungdomskoordinatoren på flere møter, i tillegg til å ha en felles workshop for oss i ungdomsrådet og 
elevrådsrepresentanter. Siden ungdomsrådet kom i gang i høst, har ungdomsklubbene vært et tema 
på hvert møte. Politisk møtesekretær (som også driver Pluggen) og ungdomskoordinatoren er til 
stede på hvert møte, noe som gir oss i ungdomsrådet verdifull innsikt i driften av ungdomsklubbene. 

• Bidra til å fremme hva som skjer og hva som er bra for ungdom i kommunen.  

Vi har ønsket å belyse diverse tilbud for ungdom rundt om i kommunen. Da tenkte vi for det meste å 
gjøre det gjennom sosiale medier. Det har vi ikke fått til, men kommer til å jobbe mer med i 2023. 

 

• Styrke og synliggjør psykisk helsetilbud for ungdom i kommunen. (Fokus på forebygging.)  

Det har vi ikke jobbet noe særlig med, men vil gjerne jobbe mer med å synliggjøre hvilke tilbud som 
finnes i kommunen.  

 

• Jobbe for å markedsføre ungdomsrådet og deres arbeid bedre.  

På dette området har ikke ungdomsrådet oppnådd helt hva vi ønsker, men det er nå et større ønske i 
ungdomsrådet enn det har vært tidligere, dermed vil det være mer engasjement rundt dette. Dette 
skal jobbes mer med i 2023.  

 

• Sørge for at ungdom blir prioritert i budsjett og handlingsplan.  

Dette har vært en av ungdomsrådets viktigste prioriteringer. Vi skrev et avisinnlegg og holdt et 
innlegg i kommunestyret i forbindelse med budsjett- og økonomiplanen på kommunestyremøte 8. 
desember. Det har blitt lagt ned betydelig med tid for å forstå hvordan økonomien i en kommune 
fungerer. Dette blir selvfølgelig et mål for 2023 også. 

 



Planer for videre arbeid og fokusområder i rådet 
De kan i korte trekk sies å være mye de samme som foregående år. Det grunnet at det var ikke alt en 
fikk jobbe med like mye som ønskelig, men også for mange av de er viktige områder som det er 
naturlig å jobbe kontinuerlig med.  

Fokusområder 
• Jobbe for å markedsførere Ungdomsrådet og deres arbeid bedre.  
• Etablere bedre kontakt med elevrådene.  
• Bidra til å fremme hva som skjer og hva som er bra for ungdom i kommunen.  
• Være med å sørge for etablering av ungdomsklubb Elnesvågen og dens utforming.  
• Styrke og synliggjør psykisk helsetilbud for ungdom i kommunen. (Fokus på forebygging.)  
• Sørge for at ungdom blir prioritert i budsjett og handlingsplan.  

 

Øvrige mål for året 2023 
1. Besøke alle ungdomsskolene, inkludert Julsundet ungdomsskole og Hustadvika Videregående 

- så tidlig som mulig.  
 

2. Ungdomsrådet ønsker å bli mer kjent med tilbud og tjenester for ungdom i kommunen, og 
ønsker å invitere ulike tjenestetilbud til sine møter for orientering.  

a. Aspekt.  
b. NAV 
c. Mestringsenheten 
d. Møre og Romsdal Idrettskrets 
e. Hustadvika næringsforum.  

 
3. UKM – Bidra med meninger og utforme hvordan UKM skal være i kommunen.  

 
4. Få et godt medvirket høringssvar angående kommunens fremtidige skolestruktur.  

 

5. Få gjennomført et felles møte med alle elevrådene ved kommunens ungdomsskoler og 
Hustadvika Videregående, innen våren/sommeren.  
 

6. Være synlig i tradisjonell media – Mål, skrive to avisinnlegg iløpet av 2023.  
 

7. Være mer aktiv på sosiale medier 
 

8. Jobbe for et godt miljø innad i rådet.  
 

9. Jobbe for bedre forhold for fysisk helse.  
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